

Title (en)  
Centrifugal pump.

Title (de)  
Zentrifugalpumpe.

Title (fr)  
Pompe centrifuge.

Publication  
**EP 0250973 A2 19880107 (DE)**

Application  
**EP 87108462 A 19870611**

Priority  
DE 3622168 A 19860702

Abstract (en)

In the case of a centrifugal pump with an impeller (10), which is located centrally behind an inlet aperture (16) and surrounded by a pump chamber (14) adjoined by a collecting chamber (11), which has an outlet aperture (12), the intake rate, particularly the dry intake, is improved by the fact that the pump chamber (14) is sealed off from the collecting chamber (11) in a radial direction by side walls (17), the side walls (17) having at least one through passage (18) and the entire area of the through passage being between 100 and 200% of the size of the inlet aperture (16). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Zentrifugalpumpe mit einem Pumpenrad (10), das zentrisch hinter einer Eingangsöffnung (16) angeordnet ist, und von einer Pumpenkammer (14) umgeben ist, an die sich ein Sammelraum (11) anschließt, der eine Ausgangsöffnung (12) aufweist, wird eine Verbesserung der Ansaugeleistung, insbesondere die Trockenansaugung, dadurch erzielt, daß die Pumpenkammer (14) in radialer Richtung durch Seitenwände (17) gegenüber dem Sammelraum (11) abgeschlossen ist, daß die Seitenwände (17) wenigstens ein Durchtrittsfenster (18) aufweisen, und daß die gesamte Fensterfläche zwischen 100 und 200 % der Größe der Eingangsöffnung (16) liegt.

IPC 1-7  
**F04D 29/42**

IPC 8 full level  
**F04D 29/42** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**F04D 29/426** (2013.01)

Cited by  
CN100414114C

Designated contracting state (EPC)  
DE FR GB IT NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0250973 A2 19880107; EP 0250973 A3 19891213; EP 0250973 B1 19910123**; DE 3622168 A1 19880114; DE 3622168 C2 19891228;  
DE 3767585 D1 19910228

DOCDB simple family (application)  
**EP 87108462 A 19870611**; DE 3622168 A 19860702; DE 3767585 T 19870611